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REFERAT - Bestyrelsesmøde nr. 67 
 
Dato:  15-11-2022 

Tidspunkt: 18:00 
Sted:  Techno Danmark, Metalgangen 9 A, 2690  Karlslunde. 
 
Tilstede: MO, PF, JE, OHS, & BF 
Afbud:  MEMJ og NNF 
 

1) Godkendelse af dagsorden 

2) Godkendelse og underskrivelse af sidste referat (nr. 66) 

3) Nyt fra formanden m.fl.(MO/PF) 

a) Orientering fra DBU, DBUS, DFU, DIF, DGI, Firma sport 
b) Fordeling af opgaver i Bestyrelsen 
c) Årshjul 
d) Sociale/faglige arrangementer 
e) Information almen 
 

4) Nyt fra kassereren (JE) 

a) Medlemsliste 
b) Information om regnskab  
c) Information vedr. budget 
 

5) Nyt fra kampfordeler (MO) 

6) Nyt fra udvalg 

a) Information fra Uddannelsesudvalg 
b) Information fra Aktivitetsudvalget, herunder sammensætning, overlevering 

m.v. 
c) Information fra IT/web-udvalget 
 

7) Fastsættelse af næste møde  

8) Eventuelt 

 
1)   Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 
 
 
2)   Godkendelse og underskrivelse af sidste referat (nr. 66) 

Referatet fra det sidste møde blev underskrevet. 
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3)   Nyt fra formanden (MO) 

 
a) Orientering fra DBU, DBUS, DFU, , DIF, DGI, Firma sport 
 
DBUS: 
Der havde været afholdt dialogmøde mellem dommerklubberne og DBUS den 6. 
oktober 2022. DBUS havde desværre ingen repræsentanter med fra det politiske 
system, hvorfor flere af dommerklubbernes emner måtte sparkes til hjørne. Man 
prøver at mødes igen den 23. november 2022, hvor DBUS sikrer, at der også er 
person (-er) tilstede fra det politiske system i organisationen til stede. 
 
Der er pt. ca. 770 dommere i DBUS’s system, men de dømmer væsentlig færre 
kampe end tidligere. Følgelig er dommermanglen til kampene til at få øje på. 
 
Servicetjekker-funktionen er allerede død – faktisk inden den blev sat i værk. I 
stedet for er flere af de potentielle servicetjekkere blevet tilbudt uddannelsen som 
vejleder – nøjagtig som SØF i øvrigt havde foreslået DBUS. 
 
Spørgsmålet omkring stil og profil – i særdeleshed hos nye dommere/LD -  vil blive 
forsøgt implementeret i hhv. kurserne LD1 og LD2. 
 
Efter input fra SØF, fandt DBUS at det ville være formålstjenligt, at reglerne for gule 
og røde kort i ’ikke-turneringskampe’ blev ensrettet (f. eks. vinterbold m.v.). 
 
DBUS meddelte på mødet, at adskillige var blevet spærret i virket i 
dommer/vejleder/udvikler gerningen under lokalunionen, idet de IKKE havde 
gennemgået den obligatoriske teorigennemgang. 
 
Dommerklubbernes formænd havde internt drøftet vigtigheden af, at der ved 
dialogmøder m.v. ikke blev lagt så meget vægt på enkeltsager men meget hellere 
overordnede linjer fra helikopterperspektiv. Dér er man ikke helt endnu; men der 
arbejdes på sagen. 
 
DFU: 
Der havde været afholdt møde på Teams den 20. oktober 2022 med deltagelse af 
størstedelen af de danske dommerklubber (på nær 3). 
Tøjaftalen havde været oppe at vende igen, idet der stadig er visse udfordringer 
med leverancer, størrelser  m.v. 
 
Der havde været afholdt møde mellem DFU og DBU og her konstateredes det, at 
det primært er fastholdelsesproblematikken der er i højsædet. Der rekrutteres 
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rigtig mange dommere, men utrolig mange af dem forsvinder allerede efter første 
år. (Ca. 50%). 
Der forventes afholdt et nyt møde mellem DFU og DBU, hvor også 
dommerudvalgets formand, Michael Johansen deltager. 
 
Der havde været en løs snak omkring Logo-problematikken. Denne tages op igen på 
næste møde. 
 
VEO havde givet anledning til visse udfordringer, idet adskillige klubber ved flere 
lejligheder havde inddraget videooptagelser i ’bevisbyrden’ omkring rigtigheden af 
dommernes kendelser. Det er DFUs holdning, at man gerne vil se på sagen igen, 
ligesom man vil undersøge lovligheden af at videoklips m.v. lægges ud i 
offentligheden, herunder de sociale medier (GDPR) – primært lagt ud af klubberne. 
 
Der havde været afholdt delegeretmøde i DFU, og blot 2 dommerklubber havde 
meldt fra, Vejle og Vendsyssel. 
 
Kontingentet blev vedtaget til at være uændret. 
 
Det er fortsat ikke muligt at benytte DBUs materiale til kurser under DGI. 
 
Der havde været en drone inde over en bane i Sønderjylland, og det var der blevet 
taget action på. 
 
DBUs breddedommergruppe fungerer ikke særlig godt, idet flere LU kører sololøb, 
hvis de kommer i mindretal i gruppen. Hovedformålet med gruppen er jo ellers at 
udarbejder fælles mål og retningslinjer, f. eks. kurser i den strukturerede 
dommeruddannelse, test, teoriafprøvning m.v. 
 
b) Fordeling af opgaver i Bestyrelsen 
JE & OHS udarbejder et forslag arbejdsgangen til diverse procedurer for Bestyrelsen 
til næste møde, da de ikke lige havde nået at udarbejde et udkast til dagens møde 

 
c) Årshjul 
PF plotter datoer ind i et skema til næste gang. Aktivitetsplan for 
Uddannelsesudvalget blev udleveret af BF. 
 
d) Sociale/faglige arrangementer 
Vi enedes om, at vi aflyser banko-seancen den 1. december 2022, da det dels vil 
blive temmelig dyrt, da man skal indtage fortæring i Herfølge Boldklub og dels har 
de fornødne ressourcer ikke haft den fornødne tid. 
I stedet for sættes den 30. november 2023 i spil til bingo-banko. 
OHS kontakter Trine, om vi kan låne Solrød Bibliotek til seancen. 
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Der planlægges afholdelse af fodboldgolf den 16. juni 2023. JE vil sørge for at der 
fremkommer mad til grillen. 
 
Når alle aktiviteter er blevet samlet, vil de blive lagt på SØFs hjemmeside. MO vil 
udarbejde et oplæg til at lægge på hjemmesiden 
 
e) Information almen 
OHS vil være SØFs repræsentant ved dommereksamen den 19/11-22 i Himmelev 
indtil kl. 10.00. Han afløses efterfølgende af en repræsentant fra VFK, pt. Torben 
Emil Olsen. 
 
Der afholdes ”fuld test” under DBUS den 12. februar 2023 med aftestning af såvel 
dommere, vejledere og udviklere. På næste bestyrelsesmøde planlægges 
rollefordelingen omkring den fysiske test. 
 

4)  Nyt fra kassereren (JE) 

a) Medlemsliste 
Der er på nuværende tidspunkt 144 medlemmer, fordelt på 125 aktive, 8 passive 
samt 11 æresmedlemmer. 
 
b) Information om regnskab  
Der var blevet indgået forlig omkring copyright på billede bragt på vores 
hjemmeside. Boden var blevet nedbragt til kr. 3.000. 
 
Pt. er vores beholdning kr. 200.544,75. 
 
c) Information vedr. budget 
Budgettet følges fortsat nøje, og der er ingen tegn på overskridelser. 

 
5)   Nyt fra kampfordeler (MO) 

IAB 
 

6)   Nyt fra udvalg 
a)   Information fra Uddannelsesudvalg 
Der havde ikke været afholdt møde siden sidste bestyrelsesmøde. 
 
b)   Information fra Aktivitetsudvalget, herunder sammensætning, overlevering 
m.v. 
PF nævnte, at der mangler folk til frivillige opgaver. Om dette så indebærer, at der 
skal genetableres et aktivitetsudvalg eller lignende, således at tingene atter kommer 
i system, arbejdes der videre på. 
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c)   Information fra IT/web-udvalget 
 Victor og BF arbejder fortsat på hjemmesiden samt med backup muligheder, og der 
vil bl.a. snarest blive afholdt et IT-møde, hvor features gennemgås. Ligeledes 
gennemgås samtlige billeder, således at vi ikke igen kommer ud i en overtrædelse af 
copyright-bestemmelserne. 
 

7)   Fastsættelse af næste møde  

Næste møde blev planlagt til mandag, den 20. februar 2023 kl. 18.00 hos 

Techno Danmark i Karlslunde. JE booker lokale og sørger for mad. 
 
Grundet operation dagen før er BF ikke disponibel til generalforsamlingen den 23. 
marts 2023. 

 
8)   Eventuelt 

IAB. 
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Referat fra bestyrelsesmøde nr. 67, 15-11-2022 i Karlslunde. 

Godkendt på bestyrelsesmødet d. 06-03-2023 

 

 

______________________________ 
Martin Olsgaard, Formand 

 

 

______________________________ 
Peter Feigh, Næstformand 

 

 

______________________________ 
Jens Egsgaard, Kasserer 

 

 

______________________________ 
Buller Friis, Sekretær 

 

 

______________________________ 
Ole H. Sørensen, Bestyrelsesmedlem 


